
 گل پرپر شده مسي 
و جاي خالي تکنولوژي در ليگ اسپانيا 

پايويدئوچکبهلاليگابازميشود
ليگ فوتبال اسپانيا نيز از فصل آينده از سيس��تم ويدئوچک استفاده 
خواهد کرد. گل مردود شده ليونل مسي کافي بود تا منتقدان از نحوه 
برگزاري ليگ دسته اول اسپانيا به شدت انتقاد کنند. تکرار اشتباهات و 
متضرر شدن تيم ها از جمله اعتراضاتي است که اين روزها لاليگا را احاطه 

کرده و حتي رسانه هاي جهان نيز به آن به طور مفصل پرداخته اند. 
   به نفع رئال و به ضرر بارسا

همه اين جاروجنجال ها از ديدار والنسيا و بارسلونا شروع شد؛ ديداري 
که در نهايت با نتيجه تساوي به پايان رسيد و آبي و اناري ها دو امتياز 
مهم از کف دادن��د، اما دليل اصلي اين اتفاق چيزي جز اش��تباه محرز 
کمک داور نبود. ليونل مسي يک گل سالم را براي تيمش به ثمر رساند 
و در حالي که دوربين هاي تلويزيوني عبور ت��وپ از دروازه را به تصوير 
کشيدند،کمک داور در کمال ناباوري رأي به مردود بودن آن داد و داور 
مسابقه نيز بازي را پيگيري کرد. اعتراضات بازيکنان بارسا هم ثمري 
نداشت تا انتقادهاي آنها همچنان تداوم داشته باشد. تا قبل از اين ديدار 
فاصله بارس��لونا و رئال 10 امتياز بود که به هشت امتياز کاهش يافت. 
رسانه هاي اسپانيايي مدعي شدند مس��ي بدون اينکه به داور توهين 
کند به داور  گفت: »اشتباه کردي« و داور نيز در پاسخ به او گفته: »لئو 
تشخيص آن سخت بود.« اين اشتباه بزرگ در رسانه هاي مطرح قاره 
سبز بازتاب گسترده اي داشت. مجري ش��بکه اسکاي اسپرت با اشاره 
به اين موضوع مي گويد: »اشتباه مضحکي انجام داديم و به ما خواهند 
خنديد. همه چيز کاملًا مشخص بود. نمي توانيم بهترين ليگ را داشته 
باش��يم در حالي که به ما مي خندند. فوتبال انگليس از روش درستي 
بهره مي برد. آنها دوست دارند فوتبال را در آمار و ارقام تعريف کنند و 
اولين کساني بودند که تکنولوژي تشخيص گل را استفاده کردند، چون 
مي دانند از اين ورزش مي توان بيش��تر لذت برد.« سايت  اسپورت وان 
آلمان هم از واژه »گل دزديده شده« استفاده کرد. روزنامه  اکيپ چاپ 
فرانسه نوشت: » اسپانيا هنوز تکنولوژي تش��خيص عبور توپ از خط 
دروازه  را ندارد. صحنه جنجالي بازي والنس��يا و بارسلونا باعث شد تا 
 اسپانيايي ها بيشتر به استفاده از اين تکنولوژي ترغيب شوند.« گاتزتادلا 
اسپورت با انتقاد شديد از لاليگا نوشت: »نبود تکنولوژي تشخيص توپ 
در چنين بازي مهمي عجيب است. گل مس��ي کاملًا آشکار بود. توپ 
۳0 سانتي متر از خط عبور کرده بود. لاليگا ليگ پيشرفته اي است، اما 

تکنولوژي در اين رقابت ها ديده نمي شود.«
   اقرار به اشتباه

جاي خالي تکنولوژي هاي جديد در ليگ فوتبال اسپانيا به شدت احساس 
مي شود. گرفتن دو امتياز از بارسلونا زمينه ساز علني شدن اعتراض ها به 
اين مسئله شده است. از آنجا که رئيس لاليگا پيش از اين بهره گرفتن از 
تکنولوژي خط دروازه را بسيار هزينه بر خوانده بود، حالا منتقدان بيش 
از پيش به اين اظهارنظر واکنش نشان مي دهند. در بين ليگ هاي مطرح 
اروپايي فقط لاليگاست که از تکنولوژي روز دنيا استفاده نمي کند. حالا 
که کمک داور به رغم جا گيري خوبش تصميم درستي نگرفته سران لاليگا 
ديگر هيچ توجيهي براي کم کاري هايشان ندارند. آلبا، بازيکن بارسلونا نيز 
بعد از بازي به خطاي داور اين گونه واکنش نشان مي دهد: »وقتي توپ 
از خط سه متر عبور مي کند، بايد گل اعلام شود. حتي از خط نيمه نيز 
شما مي توانستيد ببينيد که توپ وارد دروازه شده است و اين اتفاقي باور 
نکردني بود که فصل گذشته هم رخ داد و احتمالاً يکي از دلايلي بود که ما 
نتوانستيم لاليگا را فتح کنيم. چنين اشتباهاتي وحشتناک است.« فصل 
پيش آلبا در جريان ديدار با بتيس دروازه اين تيم را باز کرد، اما داور گل 
را نپذيرفت و بارسا نيز نتوانست قهرمان لاليگا شود. به نظر مي رسد تنها 
راه باقي مانده براي مسئولان فوتبال اسپانيا رضايت دادن به استفاده از 
سيستم ويدئوچک باشد، سيستمي که آزمايش خود را در رشته هايي 
چون واليبال و حتي فوتبال پس داده است. خاوير تباس، رئيس لاليگا 
هم پذيرفته که در فوتبال روز دنيا بايد از آخرين تکنولوژي ها استفاده 
کرد. تباس وعده ورود ويدئوچک به فوتبال اس��پانيا را داده است: »اين 
گل توسط تمام اس��پانيايي ها و تمام مردم جهان ديده شد. اگر بگويم 
گل نشده، مي توانيد به من بگوييد که نابينا هستم. اين گل واضح بود و 
اميدواريم فصل بعد با به کارگيري ويدئوچک اين مشکلات حل شود. 

سعي مي کنيم از فصل آينده از ويدئوچک استفاده کنيم.«

فيگوبهايرانمیآيد؟
عادل فردوسي پور براي مراسم قرعه کشي 
جام جهاني برنامه  ويژه اي تدارک ديده که 
ساعت پنج عصر جمعه به طور زنده روي 
آنتن تلويزيون مي رود و فيگو، ستاره سابق 
تيم ملي پرتغال مهمان ويژه آن اس��ت و 
گفته می ش��ود رايزنی برای سفر ستاره 
فوتبال پرتغال به تهران آغاز شده است. البته علاوه بر از لوئيز فيگو 
ستاره سابق رئال مادريد و بارسلونا که به بهانه ويژه برنامه جام جهاني 
نود دعوت شده، نکونام نيز از جمله مهمانان عادل فردوسي پور است. 
کرش هم قرار است بعد از مراسم قرعه کشي در هتل محل اقامت 
تيم خبري نود حضور يابد و درخصوص قرعه کشي مصاحبه کند که 
اين برنامه به همين دليل در روسيه براي مصاحبه با سرمربي تيم 

ملي استوديوي ويژه اي تدارک ديده است. 

عليرض�ا كريم�ي، 
فريدون حسن

   گزارش
پهلوان جوان كشتي 
اي�ران اي�ن روزها 
چشم به حمايت مس�ئولان ورزش كشور دارد. 
كريمي كه به ناگاه ناچار به قبول شکست برابر 
كش�تي گير روس ش�د تا مجبور نباش�د برابر 
كشتي گير رژيم صهيونيستي به ميدان برود، اين 
روزها به اين مي انديشد كه جامعه ورزش چگونه 
مي خواهند اي�ن عمل جوانمردان�ه او را جبران 
كنند. البته حق هم دارد چ�ون در اولين مرتبه 
برخورد مناسبي از سوي مسئولان ورزش كشور 
با او نشد، شايد به اين خاطر كه رقابت هاي جوانان 
جهان چندان به چشم مسئولان نمي آيد، ولي 
پهلواني كردن در اين ديار سن و سال نمي شناسد.

اين بار اما داس��تان متفاوت اس��ت. جامعه ورزش 
بلافاصله واکنش نشان داد تا پهلوان جوان کشورمان 
احس��اس يأس و تنهايي نکند. س��ازمان بس��يج 
ورزشکاران در بحبوحه شيطنت ها و فرافکني هاي 
معاندان با انتشار بيانيه اي اين چنين پهلوان جوان 

را مورد حمايت قرار داد: »حالا ديگر در دل ها جا 
گرفته اي؛ پهلوان عليرضا کريمي، بار ديگر ورزش 
ايران در حمايت از ارزش هاي انساني درخشيد و 
نشان داد حاضر نيست پهلواني و مرهم گذاشتن 
بر دل مظلومان را فداي قهرمان��ي کند.  عليرضا 
کريمي کاري کرد کارستان که ارزش آن از هزاران 
مدال طلا براي مردم حق طلب کش��ورمان بالاتر 
است. پهلوان کريمي حالا در دل مردم جاي دارد و 
اين افتخار هرگز با کسب مدال به دست نمي آمد. 
اين دلاورمرد غيور که قبلًا هم در س��ال 201۳ از 
رويارويي با نماينده رژيم صهيونيستي خودداري 
کرده بود، کاري کرد که از هيچ قهرماني س��اخته 

نيست، بلکه پهلواني مي خواهد قويدل و جوانمرد.
پهلوان کريمي عزيز به تو تبريک مي گوييم. تو دوباره 
در زمره افرادي قرار گرفتي که از جان و مالش��ان در 
راه دفاع از مظلوم گذش��تند و اجرشان با خداست. 
دست مريزاد. سازمان بس��يج ورزشکاران به همين 
مناسبت طي مراسمي مدال پهلواني را از سوي رياست 

سازمان بسيج به عليرضا کريمي اهدا مي کند.«

   واضح است كه اسرائيل ظلم می كند
اما پهل��وان کش��تي ايران در پاس��خ ب��ه برخي 
اظهارنظرها که عنوان مي کنند او بايد کشتي گير 
روس را مي ب��رد، مي گويد: »اين حرف درس��تي 
نيست، چون با اين  کار کش��تي گير روس حذف 
مي شد. آنها نفوذ زيادي در اتحاديه جهاني دارند، 
بنابراين به راحتي هم من و هم فدراسيون کشتي را 

محروم مي کردند.«
عليرضا کريمي با تأکيد بر اينکه رژيم صهيونيستي 
غاصب و ظالم اس��ت، ادامه مي دهد: »واضح است 
که اين رژيم ظلم مي کن��د و به هيچ عنوان نبايد به 
رسميت شناخته شود، اما خواهشي که از مسئولان 
دارم اين است که نگذارند حق امثال من هم ناديده 
گرفته شود. ما ماه ها زحمت مي کشيم و مي توانيم 
به راحتي روي س��کوي قهرماني جهان برويم، ولي 
به خاطر حفظ آرمان ها کنار مي کش��يم. اميدوارم 
اين بار مسئولان به وعده هاي خود عمل کنند و مثل 
دفعه قبل به ما نگويند برو به هر کسي که گفته کشتي 
نگير بگو پاداشت را بدهد و در نهايت همه به اهداي 

يک کارت يک ميليون توماني بسنده کنند!«
   قدرداني وزارت ورزش

باخت مصلحتي کريمي مقابل حريف روس از سوي 
وزارت ورزش و جوانان نيز مورد تقدير قرار گرفت.

عبدالحمي��د احمدي، معاون فرهنگ��ي وزارت با 
ستودن اين حرکت کريمي در پيامي به او نوشت: 
»حرکت جوانمردانه و منش پهلواني تو و گذشتن 
از مدال و سکوي قهرماني جهان در قبال حمايت از 
آرمان ها و ارزش هاي والاي انساني موجبات افتخار 
و مايه مباهات جامعه ورزشي ايران اسلامي است. 
به يقين اين اقدام انقلابي، ارزشمند و پهلوانانه مورد 
تأييد و عنايت ملت بزرگ ايران، مسئولان و مديران 
ورزش کش��ور خواهد بود و ان ش��اءالله به نحوي 
شايسته از اين گذشت و ايثار جوانمردانه قدرداني و 

تقدير به عمل خواهد آمد.«
   برنامه ريزي صهيونيست ها ضد ورزش ايران

رسول خادم، رئيس فدراسيون کشتي با قدرداني 
از اين حرکت جوانمردانه، مس��ئولان ورزش را در 
خصوص انعکاس درست اين حرکت خطاب قرار 
داد و گفت: »دستگاه هاي مسئول نمي توانند در 
انعکاس اين فداکاري ها به خوبي عمل کنند. در واقع 
بزرگ ترين مشکل اين است که غير از خود ورزشکار 
رژيم صهيونيستي کسي در دنيا متوجه نمي شود 
که چرا ورزشکاران ما برابر آنها مبارزه نمي کنند، در 
نتيجه با اين مشکل مواجه مي شويم که اين حرکات 
نه در ابعاد بين  المللي برد لازم را دارد و نه در داخل، 
چراکه در داخل هم با شيطنت ها تأثيرگذاري خود 
را از دست مي دهد، بنابراين به نظر مي رسد براي 
ادامه اين سياست بايد به روز شويم و راهکارهاي 
بهتري در نظر بگيريم،  چون با اين روش حتي خود 
فلسطيني ها هم از اين گونه ايثارگري ورزشکاران 

ايران بي اطلاع هستند.«
ابراهيم جوادي، عضو ش��وراي فني تيم هاي ملي 
کشتي آزاد با اشاره به برنامه ريزي گسترده رژيم 
صهيونيس��تي براي اس��تفاده از کش��تي گيران 
روسي الاصل براي ضربه زدن به ايران گفت: »در 
همين مسابقات کشتي گيري که حريف امريکايي 
را برد، روسي الاصل بود، وگرنه ما مي دانستيم که 
کش��تي گيران اين رژيم توانايي شکست حريفان 
امريکايي را ندارند، اما اين کشتي گير پيروز و براي 

کريمي و تيم ملي ايران دردسرساز شد.«
پيشکسوت کشتي کشورمان  ادامه داد: »مسئولان 
عالي رتبه نظ��ام بايد ب��راي اين مس��ئله تدبير و 
چاره انديشي کنند به خصوص که حالا برنامه ريزي 
رژيم صهيونيستي براي ضربه زدن به ورزش ايران 
نيز مشخص شده است. اميدواريم بهترين تصميم 
ممکن که به سود و منافع ملي ما باشد، اتخاذ شود.«

اميد آن مي رود که فدراسيون و مسئولان ورزش 
کشور تنها به صدور بيانيه و تقدير و تشکر زباني 
اکتفا نکنند و در عمل نيز ق��دردان زحمات اين 

پهلوان جوان باشند.

مسئولانورزش
پاسدارآرمانهايانقلابباشند

صحبت هاي ديروز عليرضا کريمي، کشتي گير پهلوان کشورمان درباره 
قدرنشناسي و خلف وعده مس��ئولان وزارت ورزش سر باز کردن زخم 
کهنه اي بود که سال هاست خيلي از قهرمانان و مدال آوران کشورمان با 
آن درگير هستند، زخمي که منجر به خانه نشيني برخي از ورزشکاران 
مستعدي شده که مي توانستند سال ها براي ايران در مسابقات جهاني 
و المپيک افتخارآفريني کنند، اما رفت��ار و تصميماتي که در مجموعه 
مديريتي ورزش کشور گرفته مي شود، سبب شده تا آنها دلسرد شوند 
و انگيزه شان براي افتخارآفريني تحليل برود. چنين سرنوشت تلخي را 
که براي بعضي از مدال آوران رشته هاي مختلف رقم مي خورد مي توان 
نتيجه عملکرد مس��ئولاني دانست که به نظر مي رس��د بدون توجه به 
وظايف اصلي شان که همان حمايت از يک قهرمان است، منافع شخصي 

و سياسي شان را همواره در اولويت قرار داده اند. 
 اين حکايت تلخ ورزش ايران اس��ت که با وجود هشدارها و انتقادهاي 
دلسوزان و پيشکسوتان ورزش،  همچنان در ورزش مشق مي شود. نتيجه 
اين مسئله هم اين مي شود که امروز يکي از قهرمانان آينده دار کشورمان 
که به دليل حمايت از مردم مظلوم فلسطين از مدال جهاني چشم پوشي 
مي کند با روي ترش و طلبکارانه برخي مسئولان وزارت ورزش روبه رو 
مي ش��ود و آنها به جاي حمايت و تقدير به او مي گويند: »پاداشت را از 

کسي بگير که گفته با اسرائيلي کشتي نگير!«
اين در حالي است که جوانمردي کريمي و چشم پوشي  او از يک مدال 
جهاني آن هم در اعتراض به سياست هاي ظالمانه رژيم صهيونيستي 
بالاتر از يک مدال، شايسته ستايش و پاداش است. چنين ورزشکاراني 
به رغم تمام سختي هايي که براي مسابقات و رفتن روي سکو مي کشند، 
وقتي پاي آرمان هاي نظام جمهوري اسلامي به ميان مي آيد با احترام 
به اين آرمان ها و دفاع از مردم مظلومي که سال هاست سرزمين شان 
غصب شده، قيد مدال را مي زنند. در چنين شرايطي کوچک ترين کار 
و قدم براي اين قهرماناني که پهلواني و جوانمردي را به معناي واقعي 
کلمه در ميدان مسابقه نشان مي دهند، تقدير و اهداي پاداشي همپاي 

مدال آوران جهاني است. 
با اين حال به نظر مي رسد اهميت کار بزرگ ورزشکاراني مانند کريمي 
هنوز براي برخي مسئولان وزارت ورزش تبيين نشده و اين مسئله سبب 
شده تا آنها به جاي تشويق و تقدير از چنين ورزشکاراني، آنها را با خلف 
وعده دلسرد کنند، آن هم قهرماناني که در سخت ترين شرايط و با کمترين 
امکانات براي بالا بردن پرچم کشورمان در ميادين جهاني و المپيک تلاش 
مي کنند و اين در شرايطي است که حمايت مالي و معنوي از ورزشکاراني 
مانند کريمي از وظايف اصلي وزارت ورزش و کميته ملي المپيک است. 
بديهي است به جز فوتبال و واليبال، قهرمانان ساير رشته هاي ورزشي 
کشورمان حداقل از نظر مادي از آن حمايت کافي که بايد برخوردار باشند، 
برخوردار نيستند و همواره قبل از مسابقات جهاني و آسيايي با مشکلات 
پيش پا افتاده اي مانند محل اسکان و حتي غذا روبه رو هستند، مصائبي که 

نشان دهنده ضعف سيستم مديريتي حاکم بر ورزش است. 
در چنين وضعيتي يک قهرمان مانند عليرضا کريمي در حالي که در يک 
قدمي مدال جهاني است در حرکتي پهلوانانه از مدال مي گذرد و با توجه به 
اين کار بزرگ به نظر مي رسد مسئولان ورزش کشورمان هم بايد به اندازه 
بزرگي کار ورزشکاراني مانند کريمي از وي تقدير کنند. اينکه با حرکت هاي 
سلبي اين قهرمانان را دلسرد کنيم و قدرشناس کار بزرگ آنها نباشيم، 
علاوه بر اينکه ظلم بزرگي در حق ورزشکاران حامي مردم مظلوم فلسطين 
است، مي تواند نوعي ايس��تادن و جبهه گيري مقابل آرمان هاي انقلاب 
اسلامي نيز تلقی شود. در صورتي که مسئولان به اين آرمان ها اعتقاد قلبي 
دارند در عمل نيز بايد آن را نشان دهند و قهرماناني مانند کريمي را با عدم 

تقدير و پرداخت پاداش هايي که وعده داده شده، دلسرد نکنند. 
رفتار مسئولان بايد در اين زمينه مورد بازنگري جدي قرار گيرد. آنها بايد 
کار بزرگ اين قهرمانان را که در دل مردم جاي دارند، ارج نهند و مانند 
يک قهرمان از اين ورزشکاران تجليل کنند، امري که به طور قطع سبب 
خواهد شد تا قهرماناني مانند کريمي دلگرم به اين حمايت شوند و به 
اين نتيجه برسند که کار بزرگ شان ديده شده است. همچنين تقدير از 
ورزشکاراني مانند کريمي اين پيام را از سوي مسئولان خواهد داشت 
که آنها پاي آرمان هاي انقلاب ايستاده اند و مانند امروز نخواهد بود که 
بي توجهي شان را نس��بت به آرمان هاي فلس��طين و انقلاب اسلامي با 
برخوردي طلبکارانه با ورزش��کاراني مانند کريمي که به خاطر دفاع از 

مظلوم از مدال مي گذرند، فرياد مي زنند!

ايران-سوريهبازيخاطرهانگيزازنگاهفيفا
سايت فيفا به شش اتفاق مهم و خاطره انگيز در راهيابي ۳2 تيم به جام 
جهاني اش��اره کرده که در اين ميان نام ايران نيز ديده مي شود. سايت 
فدراسيون جهاني فوتبال در اين باره نوشته است: »سوريه با دو گلي که 
مقابل ايران در لحظات آخر به ثمر رساند، براي اولين بار به دور پلي آف 
صعود کرد و حتي به حضور در جام جهاني روس��يه نيز اميدوار ش��د. 
سرمربي تيم فوتبال سوريه معتقد بود با توجه به اينکه مردم سوريه در 
حال جنگ هستند صعودشان به مرحله پلي آف يک افتخار نيست، بلکه 
يک معجزه است. اين تساوي باعث شد تا مردم سوريه بسيار خوشحال 

و اميدوار باشند که براي اولين بار به جام جهاني صعود می کنند.«
------------------------------------------------------------
اهدايپيراهنکاپيتانسابقرئالبهزلزلهزدگان

کاپيتان پيشين رئال مادريد پيراهن خود را تقديم مردم مناطق زلزله زده 
کرمانشاه کرد. ميشل سالگادو، مدافع سابق تيم فوتبال رئال مادريد که 
پيش از اين به ايران س��فر کرده بود، از طريق يک دوس��ت مش��ترک 
پيراهن امضا ش��ده خود در رئال مادريد را در اختيار کميته مشوقين 
استقلال قرار داد تا عوايد فروش اين پيراهن به مردم مناطق زلزله زده 

اختصاص داده شود. 

گتوزوناجيميلاناست؟!
روس��ونري بعد از اخراج وينچنزو مونتلا 
به دس��ت بازيکني محبوب و پرحاش��يه 
سپرده شده اس��ت، اما هنوز هم در مورد 
انتخاب مربي ۳9 ساله ترديدهاي زيادي 
وجود دارد. گنارو گتوزو زماني که دوران 
نوجواني اش را پشت س��ر مي گذاشت به 
ميلان آمد و در اين سال ها از بازي در کنار 
آندرو پيرلو لذت برد. گتوزو به عنوان يک 
هافبک، بازيسازي موفق محسوب مي شد 
و هر زمان که مي توانست توپ را به پيرلو مي رساند، به همين خاطر بود 
که اين بازيکن متعصب 14 فصل متوالي در سن س��يرو باقي ماند و دو 
قهرماني س��ري آ و دو قهرماني اروپا را تجربه کرد. پس از اخراج مونتلا 
عجيب ترين خبر انتخاب گتوزو به عنوان جانشين بود. حال اين سؤال 
مطرح است که آيا سپردن سکان هدايت ميلان به اين مربي کار درستي 
است يا نه. سرمربي جديد از بهار امسال در تيم اول ميلان پست گرفت، 
اما هدف اصلي کار کردن گتوزو در کنار مونتلا کسب تجربه از اين مربي 
بود، نه اينکه تنها چند ماه بعد جاي او را بگيرد! در همان زمان گتوزو در 
مصاحبه اي به تمجيد از سرمربي وقت پرداخت: »به نصيحت هاي مونتلا 
گوش مي دهم، چراکه او مربي بزرگي است.« کارنامه ضعيف سرمربي 
جديد ميلان از جمله نکات بحث برانگيز است. گتوزو در سال 201۳ سه 
ماه در نقش يک مربي – بازيکن در سوئيس کار کرد و در سري B نيز تنها 
شش هفته هدايت پالرمو را برعهده داش��ت. در يونان نيز سرمربيگري 
يک تيم را پذيرفت، ولي خيلي زود به دليل مشکلات مالي استعفا داد. در 
بازگشت به سري B هم يک ماه سرمربي تيم لگاپورو بود و باز هم به بهانه 
اختلافات مالي از کارش کنار کشيد. روحيه خشن و البته نامتعادل در 
تصميمات از ديگر انتقادهاي مطرح شده در چند روز گذشته است. با اين 
حال نظرات در مورد تصميم سران ميلان متفاوت است، عده اي انتخاب 
گتوزو را درست و عده اي نيز نادرست مي دانند. البته سرمربي جديد بهتر 
از هر کسي جايگاه واقعي روسونري را مي داند و به خوبي آگاه است که 
هواداران در اين فصل تا چه اندازه ناراحت هستند. بازگشت اين تيم به 
جمع مدعيان آرزوي بزرگ ميلاني هاست و در صورتي که گتوزو نتايج 

خوبي با اين تيم بگيرد ناجي بزرگ روسونري لقب خواهد گرفت.
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

پرسپوليسميخواهددوسالهتمديدکند
هنوز تکليف را مش��خص نک��رده، اينکه 
مي ماند يا مي رود. از يک سو مي گويد که 
کار در پرسپوليس ذهني قوي مي خواهد و 
از سويي ديگر مي گويد که صد بار گفته ام 
از کار ک��ردن در ايران ل��ذت مي برم، اما 
مشخص نيست حرف هاي برانکو را بايد 
علاقه به ادامه کار با سرخپوشان معنا کرد يا چيزي ديگر. او مي داند 
پرس��پوليس خواهان تمديد دوباره قراردادش اس��ت و به وضوح 
مي گويد که تلاش هايي صورت مي گيرد که قرارداد او حداقل براي 
دو سال آينده تمديد شود تا در تيمي که همه رکوردها را شکسته، 
بماند: »اينجا خوشبختم، چون همه انتظارات را برآورده کرديم، اما 
بايد حرفه اي بود. پيشنهادهايي هم شده، ، اما از سويي هم بايد ديد 

مديريت جديد چه تأثيري بر تيم و بازيکنان مي گذارد.«

دوستداشتنيترينفوتباليستهابوديم
20 س��ال از آن صع��ود خاطره انگي��ز 
مي گذرد. از حماسه اي که نسل طلايي 
فوتبال ايران در هشتم آذر 76 رقم زد و 
راهي جام جهاني 98 فرانسه شد، آن هم 
با به جا گذاش��تن خاط��ره اي که هرگز 
فراموش نمي شود. شايد چون همانطور 
که خداداد، حماسه ساز ملبورن مي گويد، آنها دوست داشتني ترين 
فوتباليست هاي ايران بودند: »آن بازي هيچ  وقت کهنه نمي شود. 
س��تاره هاي کنوني فوتبال ما هنوز از همان نس��ل هستند. آنها 
دوست داش��تني ترين فوتباليس��ت هاي تاريخ ما شده اند. نسلي 
که هرگز فراموش نمي ش��ود. تيم ملي بعد از آن س��ه بار ديگر به 
جام جهاني رفت، اما حتي مردم هم ديگر آنقدر شادي و پايکوبي 

نکردند. چون آن نسل طلايي، نسلي متفاوت بود.«

شیوا نوروزي

قصدمديريتدرکشتيراندارم
مدت هاست خبري از حميد سوريان، قهرمان کشتي فرنگي المپيک 
و جهان نيست، اما او هنوز حرفي از خداحافظي نزده و تنها مي گويد: 
»دوست دارم به کشتي خدمت کنم، اما قصدي براي مديريت در 
فدراسيون ندارم.« با وجود اين حضور او در کميسيون ورزشکاران 

مي تواند معناي زيادي داشته باشد. 

پريچهرهسرپرستفدراسيونبسکتبالشد
وزير ورزش و جوانان، سرپرست فدراسيون بسکتبال را معرفي کرد. 
وزير ورزش به دنبال کناره گيري محمود مشحون از رياست فدراسيون 
بسکتبال، نصرالله پريچهره را به عنوان سرپرس��ت اين فدراسيون 
معرفي کرد. مشحون چند روز پيش به دليل قانون منع به کارگيري 

بازنشستگان از رياست فدراسيون بسکتبال کناره گيري کرده بود. 

هفته  دهم رقابت هاي ليگ برتر واليبال امروز با برگزاري ش��ش 
ديدار آغاز مي شود. جدال دو تيم بانک سرمايه و شهرداري تبريز 
مهم ترين ديدار دور رفت مرحله مقدماتي است که در هفته دهم 
ليگ برتر واليبال برگزار مي شود و فاتح اين ديدار به عنوان قهرماني 
نيم فصل اين رقابت ها بسيار نزديک مي شود. بانک سرمايه که با 
9 پيروزي و 27 امتياز در صدر جدول اي��ن رقابت ها قرار گرفته، 
ميزبان شهرداري تبريز است که با 9 برد و 2۳ امتياز در رتبه دوم 

جدول ق��رار دارد. در ديگر بازي هاي امروز، ش��هرداري اروميه از 
پيکان پذيرايي مي کند، شهرداري ورامين مهمان کاله مازندران 
است، خاتم اردکان به مصاف سايپا مي رود، نوجوانان تيم شمس 
اين هفته ميزبان سارويه ساري هس��تند تا در ديداری خانگي به 
چهارمين برد خود دس��ت يابند و هاوش و رعد، دو تيم رده هاي 
يازدهم و دوازدهم  در گنبد به مصاف هم مي روند، دو تيمي که در 
صورت پيروزي هم جايگاهشان در جدول تغييري نخواهد کرد. 

نبردصدرنشينانوقعرجدوليهادرهفتهدهمليگبرترواليبال

سعید احمديان

ايران–  عربستان،همچناندرکشورثالث!
ديروز همه نگاه ها به تصميم نهايي AFC درباره محل بازي هاي تيم هاي 
باشگاهي ايران و عربستان بود. کميته مسابقات کنفدراسيون فوتبال آسيا 
رأي به آمدن تيم هاي عربس��تاني به ايران داد و قرار بود ديروز در جلسه 
هيئت اجرايي تصميم نهايي در اين باره گرفته شود. در شرايطي جلسه 
ديروز با حضور اينفانتينو رئيس فيفا برگزار شد که خبرهاي ضد و نقيضي 
درباره تصميم AFC به گوش مي رسد، از يک طرف کفاشيان که در اين 
جلسه حضور داشته عنوان کرده با تأييد هيئت اجرايي تيم هاي عربستاني 
بايد به تهران بيايند، اما منابع خبري ديگر مدعي ش��ده اند که همچنان 
بازي هاي تيم هاي ايراني و عربستاني در کشوري ثالث برگزار خواهد شد!

مارک ديول

 سايت گل

مدالپهلوانيبرگردنپهلوان
رئيس سازمان بسيج از حركت جوانمردانه عليرضا كريمي قدردانی می كند

مسئولان ورزش به صدور بيانيه اكتفا نکنند و پاداشی معادل قهرمانی به پهلوان كشور پرداخت كنند

دنيا حيدري
   منهای فوتبال

بههدفمرسيدم
محمدجواد معنوي نژاد، لژيونر ايران��ي تيم واليبال وروناي ايتاليا 
که نمايش درخشاني در ترکيب تيم وروناي ايتاليا داشت، بعد از 
انتخابش به عنوان بهترين بازيکن اين تيم گفت: »شبی فوق العاده 
بود، چراکه در نهايت توانستم به هدف اصلي خود دست پيدا کنم و 

نشان بدهم که چقدر اين موضوع ارزش و اهميت دارد.«

خوببوديماماايدهآلنه
پيروزي برابر قطر، نخستين برد شاگردان مهران حاتمي در مسير چين بود که شانس اين تيم را 

زنده نگه داشت، تيمي که مرحله مقدماتي جام جهاني را با شکست برابر عراق آغاز کرد، اما با 
پيروزي 65 بر ۳9 برابر قطر جبران کرد تا سرمربي حريف در توجيه آن بگويد که قطر با آمادگي 
کامل برابر ايران ظاهر نشده بود! مهران حاتمي، سرمربي تيم ملي بسکتبال ايران هم اگرچه 

از نتيجه به دست آمده راضي بود، اما تأکيد کرد که تيمش هنوز با شرايط ايده آل 
فاصله دارد: »شروع خوبي نداشتيم. عراق خود را بهتر آماده کرده بود و نتيجه 
گرفت. نتوانستيم هيچ پست دويي را به اردن ببريم. يکي تصادف کرد، يکي 
مصدوم شد و يکي هم ويزا نداشت. مشکل داشتيم و واقعاً نتوانستيم کارمان 
را انجام دهيم. براي باخت به عراق عذرخواهي مي کنم. نه من و نه هيچ مربي   
چوب جادويي ندارد، اما خوشحالم که مقابل قطر جبران کرديم. اين سيستم 
جديد است و مطمئناً با برنامه ريزي جديد بايد برنامه و عملکرد بهتري داشته 
باشيم. خيلي سخت است که بخواهيم خودمان را با شرايط هماهنگ کنيم. 
براي تمرين و هماهنگي نياز به زمان داريم در غير اين صورت نمي توانيم از 

نظر تکنيک و تاکتيک هماهنگي خوبي به دست آوريم.«

هنگامباختبهدنبالبناهستندنهالان
ديدار بنا با دوستانش در حاشيه تمرين فوتبال و کشتي، بهانه خوبي بود تا بار ديگر نام 

يکي از محبوب ترين مربيان کشتي فرنگي ايران براي بازگشت سر زبان ها بيفتد، 
هرچند که او اين بار هم تأکيد مي کند قصدي براي بازگشت ندارد و دفعات قبل 
نيز شايد اشتباه کرده است: »کشتي در رگ و خون من است و هيچ وقت از آن جدا 

نشدم. دوست ندارم خيلي به عقب برگردم، اما با تفکراتي که در کشتي حاکم 
است، تصميمي براي همکاري مجدد با فدراسيون ندارم. دو باري که آمدم 
هم شايد اشتباه کردم. جدا از اين نيازي به من نيست و اکنون مربيان 
مختلفي آمدند، جوان هستند و تفکراتشان جديد و همسو است. با 
اين شرايط کشتي به وجود من نيازي ندارد. کشتي فرنگي در همه 
رده ها اول و دوم اس��ت و وقتي باخت در کار باشد همه دنبال بنا 
مي آيند، اما الان نيازي به من نيست. در خصوص انتخابات هم 
شانس خادم بيشتر است، اما حالا بعد از چهار سال تجربه در دوره 
جديد جايي براي خطا نيست و اميدوارم با شناختي که به دست 
آورده، روزهاي خوبي را براي کشتي آزاد و فرنگي ايران رقم بزند.«


